
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw Poelstra-Bos van D66 

gestelde vragen ex art. 36 RvO over groene gevels. De brief van de vragensteller treft 

u als bijlage aan.  
 

Ons college is op verschillende manieren bezig om de gemeente te vergroenen. Zo 

richten we onze openbare ruimte groener in, conform de Ontwerpleidraad ‘Nieuwe 

Ruimte’. Ook stimuleren we derden om hun directe omgeving te vergroenen, o.a. via 

de subsidieregeling klimaatadaptatie en het ondersteunen van groeninitiatieven vanuit 

Steenbreek. Het vergroenen van gevels is hier onderdeel van.  

 

Er bestaan overigens verschillende vormen van ‘gevelgroen’. Hieronder schetsen we 

kort de verschillende definities, zoals we die binnen de gemeente hanteren: 

- Geveltuin: kleine tuintjes tegen de gevel van een woning, met niet-klimmende 

(laag blijvende) beplanting. 

- Groene muur: een met planten begroeide muur, met klimplanten in de volle 

grond, die (eventueel via een raamwerk) tegen de gevel opklimmen.  

- Verticale (gevel)tuin: een met planten begroeide muur. Planten groeien in een 

constructie die wordt bevestigd aan de gevel. Deze constructie is voorzien van 

een irrigatiesysteem.  

 

In het voorbeeld bij boekhandel Van der Velde betreft het een verticale (gevel)tuin.  

 

1. Kent het college de situatie rondom de gevel van boekhandel Van Der Velde aan de 

A-kerkhof, zoals beschreven in het Dagblad van het Noorden? 

Ja, wij kennen de situatie waarover het Dagblad van het Noorden schreef.  
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Volgvel 1 

 

Tijdens een voorgesprek met de gemeente over de gevelstenen is gevelbeplanting op 

het pand afgeraden. Onder andere vanwege het gewicht van de beplanting aan de gevel 

en mogelijke risico’s op het loslaten van de gevel. Bovendien is er toen op gewezen 

dat een groene gevel lastig is met de bestaande cultuurhistorische waarden. De gevel 

wordt dan een heel stuk dikker en dat verhoudt zich niet goed tot de aangrenzende 

monumenten.  

 

2. Kan het college zich voorstellen dat eigenaren van panden afgeschrikt worden om 

hun gevel te vergroenen door de welstandseisen van de Gemeente Groningen? 

Wij hechten veel waarde aan het vergroenen en klimaatbestendig maken van de 

leefomgeving. Zo verplichten we bij nieuwbouw dat de regels natuurinclusief bouwen 

worden toegepast (mits het plan afwijkt van het bestemmingsplan). In de toekomst 

gaan de regels voor natuurinclusief bouwen ook gelden voor verbouwingen. 

Groene gevels (geveltuinen, groene muren en verticale tuinen) zijn een belangrijke 

maatregel voor natuurinclusief bouwen.  

  

De welstandsnota staat het vergroenen van gevels overigens niet in de weg. Binnen de 

huidige criteria zijn er voldoende mogelijkheden om het vergroenen van gevels 

mogelijk te maken. Er zijn dan ook steeds meer bouwplannen waarbij groen wordt 

ingepast (zie bijvoorbeeld Mercado).  

 

In het (voor)overleg met erfgoed en welstand wordt vergroening van architectuur 

zeker als optie besproken. Wel vraagt dit dat het goed gebeurt. Verticale tuinen zijn 

kostbaar in aanleg en onderhoud. Het succesvol in stand houden ervan, vraagt een 

behoorlijke investering van de initiatiefnemer; denk aan de juiste grond, plantkeuze, 

voedingsstoffen en irrigatie. Bij eventuele aanvragen met dit soort groene gevels 

worden bij de beoordeling daarvan ook deze aspecten meegenomen. Dit om mislukte 

projecten (zoals het bouwblok boven de Jumbo op de hoek Bloemsingel-Beren) te 

voorkomen.  

 

3. Is het college het met D66 eens dat er te weinig groene gevels zijn in Groningen? 

Wij zijn ook van mening dat er op dit moment te weinig groene gevels zijn in 

Groningen. Wij zien dan ook zeker meerwaarde in de aanleg van groene gevels.  

 

4. Hoeveel aanvragen voor groene gevels liggen er momenteel ter beoordeling? 

Er liggen op dit moment geen aanvragen voor verticale geveltuinen ter beoordeling. 

Zoals geschetst zijn er wel steeds meer bouwplannen waarbij groen wordt ingepast. 

Volledige groene gevels bij bestaande bouw zijn nog niet voorbij gekomen. 

 

5. Ziet het college mogelijkheden voor meer groene gevels in de Gemeente? 

De gemeente Groningen heeft sinds 2022 een subsidieregeling klimaatadaptatie in het 

leven geroepen. In de subsidieregeling klimaatadaptatie stimuleren we particulieren 

om een groene muur aan te leggen. Initiatiefnemers krijgen hier een vergoeding voor.  

We gaan verkennen of we verticale tuinen vanaf 2024 ook onderdeel moeten maken 

van de subsidieregeling.  

Bij nieuwe ontwikkelingen gelden sinds 2022 de regels van natuurinclusief bouwen. 

We verwachten dat er de komende tijd meer bouwplannen komen waarbij groen wordt 

ingepast in het bouwwerk.  

 

 



Volgvel 2 

 

6. Kan het college zich er in vinden om aanvragen voor groene gevels, ook in initiële 

gesprekken, te stimuleren en met voorrang voor duurzaamheid te behandelen? 

We spannen ons in om de gemeente te vergroenen. In voorgesprekken met 

initiatiefnemers willen we het vergroenen en natuurinclusief maken van gebouwen 

stimuleren. Zo gaan in de toekomst de regels voor natuurinclusief bouwen ook gelden 

voor verbouwingen.  

Overigens kan een verticale tuin niet overal. Het vraagt om een flinke investering in 

aanleg en onderhoud. Wanneer dat onvoldoende geborgd is, kan een verrommeld 

beeld ontstaan. Zeker bij karakteristieke en monumentale panden vraagt dit om een 

zorgvuldige afweging.  

 

7. Kan het college de Raad informeren over de status van de Menukaart Groene 

Gevels? 

Het ontwikkelen van een Menukaart Groene Gevels is bedoeld om initiatiefnemers te 

informeren over de mogelijkheden van groene gevels. Hiervoor zijn nu de websites 

van DuurzaamGroningen en Natuurlijk woon je in Groningen ingericht om 

initiatiefnemers te informeren en adviseren over groene gevels. Het gaat dan 

vooralsnog over geveltuinen en groene muren. Op deze sites geven we tips welke 

soorten goed toepasbaar zijn en wat de meerwaarde is van een groene gevel.  

Zie: www.natuurinclusiefgroningen.nl/daken_muren/Groene-muur en 

https://duurzaamgroningen.nl/tuin-en-omgeving/praktische-tips-voor-jouw-geveltuin  

Een item over verticale tuinen wordt op korte termijn toegevoegd aan de website van 

DuurzaamGroningen. Daarmee brengen we het volledige pallet aan groene gevels (van 

geveltuin tot verticale tuin) in beeld.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
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